
Udkast

MINISTEREN

Frederiksholms Kanal 27 F
1220 København K

Telefon 33 92 33 55

Folketingets Trafikudvalg
Christiansborg
1240  København K

Dato 8. februar 2010
Dok.id
J. nr. 2010-1082

Trafikudvalget har i brev af 22. januar 2010 stillet mig følgende spørgsmål 763
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Per Clausen (EL)

Spørgsmål nr. 763:

"Ministeren bedes redegøre for den samlede reduktion i antallet af postbude 
hos Post Danmark som konsekvens af, at posten nu afleveres i brevkasser i
stueetagen.”.

Svar:

På baggrund af en udtalelse fra Færdselsstyrelsen, der har indhentet oplysnin-
ger fra Post Danmark, kan jeg oplyse følgende:

Ud over den gunstige indvirkning på det fysiske arbejdsmiljø, jf. mit svar på 
spørgsmål nr. 762, vil kravet om opsætning af brevkasseanlæg i ældre etage-
ejendomme også få en positiv effekt på Post Danmarks økonomi, da aflevering 
af post til det samme antal postmodtagere i en given etageopgang med brevkas-
seanlæg kan udføres hurtigere end den hidtidige situation, hvor posten blev 
omdelt til de enkelte modtagere på etagerne. Et postbud kan således betjene et 
større antal husstande på en fuld arbejdsdag, og dette medfører alt andet lige et 
reduceret behov for postbude. 

Det reducerede behov kan på landsplan opgøres til ca. 250-270 postbude, sva-
rende til ca. 1 pct. af den samlede arbejdsstyrke i Post Danmark. Antallet påvir-
kes dog i nedadgående retning i takt med antallet af dispensationer til at få po-
sten leveret til døren til borgere over 65 år. Det konkrete antal færre postbude 
vil således blive mindre. 

Med venlig hilsen

Lars Barfoed
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